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      	The plot of land is situated behind a dune some tens of meters from the sea to the north. One does not see the sea but one is permanently aware of it because of the sound, the wind, the clouds.

The house is inserted parallel to the northern and eastern edges of the plot, between a strip of woodland and a clearing. It consists of three separate buildings set out on the arc of a circle, convex face to the north, the bad weather, the wind; concave face to the south, thus crating a more intimate, protected and well-exposed external space.

The three volumes have the same size, surface, form and height, yet differ in their interior arrangement, the nature of their envelope, their way of being closed.

When open, the sliding shutters closing off the facades connect the houses together, defining a different relationship between inside and outside.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architects

with David Duchein, Mathieu Laporte, Sylvain Menaud, Rafaël Falcon, architects collaborators



with Gilbert Petibon, architect, on-site supervision



with Cesma, engineers




      

      
      	Le terrain est situé derrière une dune à quelques dizaines de mètres de la mer, au nord. On ne voit pas la mer, mais on la devine en permanence, par le son, le vent, les nuages.

La maison est calée parallèlement aux limites Nord et Est du terrain, entre une lisière boisée et une clairière.

Elle est composée de trois corps de bâtiments séparés, disposés en arc de cercle, convexe face au Nord, au mauvais temps, au vent, concave au Sud créant un espace extérieur plus intime, protégé et bien exposé.

Les trois volumes ont la même dimension, surface, forme, hauteur et diffèrent par leur agencement intérieur, la nature de leur enveloppe, leur façon de se fermer.

Les volets coulissants fermant les façades, rejoignent les maisons lorsqu’ils sont ouverts, déterminant une relation différente, entre intérieur et extérieur.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architectes

avec David Duchein, Mathieu Laporte, Sylvain Menaud, Rafaël Falcon,  architectes collaborateurs



avec Gilbert Petibon, architecte, suivi de chantier



avec Cesma, ingénieurs






      

    


  



